
Valtuustoaloite vanhusvastaavan nimeämisestä kuntaan 
 
Kunnanvaltuusto 21.06.2021 § 64  
  

 
Valtuutettu Marja Sormunen jätti kokouksessa seuraavan sisältöisen valtuustoaloitteen: 
 
”Taloudellisella ahdingolla on monenlaisia seurauksia ihmisten hyvinvointiin. Yksinäisyys, syrjäytyneisyys, 
köyhyys ja sairaudet kulkevat rinnakkain digitalisoituvassa yhteiskunnassa. Tämä näkyy erityisen selvästi 
vanhusväestössä. 
 
Esitänkin arkkiatri Risto Pelkosen ratkaisumallia myötäillen, että kuntaamme nimettäisiin 
VANHUSVASTAAVA. Hänen erityisalansa olisi vanhusten ASEMASTA huolehtiminen. 
(Siun Sote on 10.06.2021 linjannut, että ko. toiminta ei kuulu sen toimivaltaan.) 
 
Toivon, että kunnassa ei jäätäisi odottamaan mahdollista alueilla käynnistyvää vanhusasiamiestoimintaa, 
jonka toteutumiseen saattaa kulua pitkä aika. 
 
Mainittakoon vielä esimerkinomaisesti, että Liperin kunta on valmistelemassa hyvinvointipalveluihin 
palveluneuvojan tehtävää hakemalla valtionkonttorilta valtiolle jäänyttä perintöä. Kyseessä olisi matalan 
kynnyksen auttaja, joka olisi kunnan työntekijä Siun Soten ikäihmisten palveluiden yhdyspintaan päin. 
 
Lopuksi: Kaikki toimet ja hankkeet vanhusten ja ikäihmisten aseman parantamiseksi ovat tervetulleita!” 
 
Aloitteen on allekirjoittanut Marja Sormusen lisäksi 7 muuta valtuutettua. 
 
Valtuustoaloite on pöytäkirjan liitteenä. 

 
Päätös 
 Valtuusto ottaa aloitteen vastaan ja antaa sen edelleen kunnanhallituksen valmisteltavaksi. 
 
 ________ 
 
Kunnanhallitus 23.08.2021 § 326  
  
 

Asian valmistelija 
 hallintopäällikkö 

 
Esittelijä 
 vs. kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus pyytää aloitteeseen lausuntoa vanhusneuvostolta ja antaa aloitteen edelleen 

sivistysjohtajan valmisteltavaksi. 
 

Päätös 
 Hyväksyttiin. 
 
 ________ 



 
Kunnanhallitus 21.03.2022 § 101  
  

 
Vanhusneuvosto on kokouksessaan 16.2.2022 antanut lausunnon aloitteeseen vanhusvastaavan 
nimeämisestä. 
 
Vanhusneuvoston näkemyksen mukaan oleellista on, että kunta on aktiivinen toimija Pohjois-Karjalan 
tulevan hyvinvointialueen palveluiden järjestämisessä. Vanhusneuvoston mielestä tavoiteltavaa olisi, 
että vanhusvastaava tai palveluneuvoja tms. työntekijä, jonka pääasiallinen työtehtävä olisi vanhusten 
kanssa toimiminen palkattaisiin Tohmajärven kuntaan esimerkiksi hankerahoituksella. 
 
Seurataan sopivia rahoitusmahdollisuuksia henkilön palkkaamiseksi, koska nykyiset resurssit eivät 
mahdollista tehtävän hoitamista. Myös kumppanuussopimus yhdistyksen kanssa, joka ottaa 
vetovastuun on hyvä vaihtoehto. 
 
Vanhusneuvoston lausunto on koonaisuudessaan esityslistan liitteenä.  

 
Asian valmistelija 
 hallintopäällikkö, sivistysjohtaja 

 
Esittelijä 
 vt. kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus hyväksyy selonteon ja esittää sen valtuustolle vastauksena aloitteeseen. Kunnanhallitus 

esittää samalla, että valtuusto toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös 
 Kunnanhallitus hyväksyi selonteon ja esittää sen valtuustolle vastauksena aloitteeseen. Kunnanhallitus 

esittää samalla, että valtuusto toteaisi aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 
 ________ 
 
 
 
Kunnanvaltuusto 11.04.2022 § 25  
  

 
Esityslistan asia nro 7.  
 
Merkitään, että vanhusneuvoston edustaja Marja Sormunen käytti asiassa puheenvuoron ja toivoi 
riittävää resurssointia vanhustyön tarpeisiin. 
 
Pauli Hakkarainen käytti SDP:n valtuustoryhmän puheenvuoron ja ilmoitti puheenvuorossaan ettei 
aloitetta katsottaisi loppuunkäsitellyksi vaan se palautettaisiin kunnanhallitukselle jatkovalmisteluun. 
Valtuustoryhmän mukaan kunnanhallituksen esityksestä puuttuu konkretisointi. 
 
Tämän jälkeen puheenjohtaja tiedusteli valtuutetuilta, jatketaanko asian käsittelyä vai palautetaanko 
asia kunnanhallitukselle takaisin valmisteluun.  



 
Puheenjohtaja totesi, koska puheenvuoroja ei käytetty, asia palautetaan kunnanhallitukselle takaisin 
valmisteluun. 

 
Päätös 
 Aloitevastaus palautetaan kunnanhallitukselle uudelleen valmisteluun. 
 
 ________ 
 
Kunnanhallitus 27.06.2022 § 251  
  

 
Tohmajärven kunta on saanut Veli Simosen perintönä 555.607,40 euroa. Kunta on perustanut tästä 
perinnöstä Veli Simosen nimeä kantavan rahaston 500.000 euron pääomalla. Rahastolle on laadittu 
omat säännöt varojen jakamiseen. Perinnöstä on kohdentamatta 55.607,40 euroa.  
 
Perinnön yksi käyttötarkoitus on sosiaalisen hyvinvoinnin edistäminen kunnassa. Vanhusvastaavan 
toiminta edistäisi sosiaalista hyvinvointia vanhusten keskuudessa, jolloin perintönä saatuja 
kohdentamattomia varoja voidaan käyttää vanhusvastaavan nimeämiseen määräaikaisesti. 
Vanhusvastaavan tehtävän hoitamiseen ei ole syytä palkata kokoaikaista henkilöä Tohmajärven kunnan 
palvelukseen. Tohmajärven kuntastrategiassa yhtenä painopistealueena on kuntalaisten osallistaminen 
ja aktivointi. Tavoitteena painopistealueen kohdalla on aktiivinen kolmas sektori. Kunnahallitus näkee, 
että vanhusvastaavan tehtävän hoitaminen voitaisiin toteuttaa yhdistyksen kautta. Yhdistyksellä olisi 
mahdollisuus saada rahoitusta Veli Simosen perinnöstä mm. osa-aikasen henkilön palkkaamiseen, joka 
toimisi kunnan vanhusvastaavana.  

 
Asian valmistelija 
 talouspäällikkö 

 
Esittelijä 
 vt. kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus hyväksyy selonteon ja esittää sen valtuustolle vastauksena aloitteeseen. Kunnanhallitus 

esittää samalla, että valtuusto toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Kunnanhallitus kävi asiasta laajaa keskustelua ja keskustelun aikana esittelijä täydensi esittelytekstiään / 
selontekoaan, että vanhusneuvosto valmistelee yhteistyössä sivistys- ja hyvinvointijohtajan kanssa 
vuoden 2022 aikana vanhusvastaavan toimenkuvan ja sen pohjalta haetaan kumppania 
vanhusvastaavan tehtävän hoitamiseen. 
 

Päätös 
 Kunnanhallitus hyväksyi selonteon ja esittää sen valtuustolle vastauksena aloitteeseen. Kunnanhallitus 

esittää samalla, että valtuusto toteaa asian loppuun käsitellyksi. 
 
 ________ 
 
 
 
 



Kunnanvaltuusto 12.09.2022 § 60    
290/00.02.15/2021 [Valtuustoaloite vanhusvastaavan nimeämisestä kuntaan]    

 
Esityslistan asia n:o 5.  

 
 Merkitään, että Pauli Hakkarainen käytti yksittäisen valtuutetun puheenvuoron ja ilmoitti 

keskustelleensa aloitteen tehneen Marja Sormusen kanssa päätösehdotuksesta. Molemmat ovat 
tyytyväisiä, että asiaan on otettu kantaa ja asian käsittely etenee. 

 
Päätös 
 Hyväksyttiin kunnanhallituksen päätösehdotus. 
 
 ________


